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P R O T O K Ó Ł Nr X/25 

z obrad X Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 22 maja 2025 r. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2025-2035. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego nieograniczonego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami Gminy Stara Biała na lata 2023-2026” za lata 2023-2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2025 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia 

wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Kobiernikach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 44/VII/24 Rady Gminy Stara Biała z dnia 

19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Stara Biała na 2025 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 

Obrady rozpoczęto 22 maja 2025 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:01 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. M. Bonkowska 

2. A. Brzozowska 

3. M. Downarowicz 

4. M. Gawarkiewicz 

5. I. Kraska 

6. M. Lewandowska 

7. A. Malanowska 

8. H. Murawski 

9. K. Paradowski 

10. A. Pawłowski 

11. K. Portalski 

12. M. Przyczka 

13. J. Sieradzki 

14. B. Sporczyk 

15. M. Turowska-Burczyńska 
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Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca Rady 

Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych co stanowi 

quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Nieobecny 

radny Jan Sieradzki zgłaszał wcześniej, że nie będzie mógł uczestniczyć w obradach dzisiejszej 

sesji.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, wójta 

Gminy Sławomira Wawrzyńskiego, panią sekretarz Monikę Lisicką, panią skarbnik Joannę 

Turalską, sołtysów, Mecenasa Henryka Jastrzębskiego, obecnego asp. sztab. Andrzeja Janiaka 

dzielnicowego z Posterunku Policji w Starej Białej, panią kierownik Gminnego Ośrodek Pomocy 

Społecznej Iwonę Kuklińską, dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Rolanda Burego, 

Małgorzatę Bornińską odpowiedzialną za przygotowanie i obsługę posiedzenia oraz mieszkańców 

gminy oglądających posiedzenie. 

Przypomniała, że obrady rady gminy są nagrywane i będą utrwalone za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

 
 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali porządek 

obrad. Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na zamianie kolejności punktów 

11. z 12. W pierwszej kolejności powinna być podjęta uchwał mówiąca o wprowadzeniu zadania, 

tj. „wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów integracji 

społecznej”, a następnie uchwała ustalająca miesięczną kwotę dotacji na działalność Centrum na jednego 

uczestnika zajęć reintegracji zawodowej i społecznej. 
 

Wobec braku uwag i kolejnych wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

porządku obrad wraz ze zmianą wnioskowaną przez Wójta, który przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2025-2035. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego nieograniczonego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami Gminy Stara Biała na lata 2023-2026” za lata 2023-2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2025 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 44/VII/24 Rady Gminy Stara Biała z dnia 

19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Stara Biała na 2025 rok. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia 

wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Kobiernikach. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 

 

 

W związku z problemami technicznymi (brakiem Internetu) poprosiła o głosowanie poprzez 

odpowiedź ustną oraz podniesienie ręki. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został przyjęty ze zmianą jednogłośnie  

(14 głosów „za”). 

 
 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia VIII sesji Rady Gminy. Następnie zapytała radnych, czy mają uwagi  

lub zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół z VIII 

sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z VIII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie  

(14 głosów „za”). 

 
 

Ad. 4. 
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Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia IX sesji Rady Gminy. Następnie zapytała radnych, czy mają uwagi  

lub zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół z IX sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z IX Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie  

(14 głosów „za”). 

 
 

Ad. 5. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

- Na początku kwietnia prezes gminnej spółki Gospodarka Komunalna “Stara Biała” podpisał 

umowę i odebrał symboliczny czek w wysokości 5 mln zł dotacji z KPO na budowę sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej. Ta dotacja pozwoli spółce na wykonanie wszystkich 

zaprojektowanych sieci bez konieczności dofinansowania z budżetu gminy; 

- 15 kwietnia odbył się bezpłatny odbiór folii rolniczej; 

- 17 kwietnia podpisana została w Warszawie umowa, w formie aktu notarialnego,  z Zarządem 

Orlenu. Umowa dotyczy darowizny spółki Orlen w wysokości     75 780 000 zł dla gminy na 

budowę drogi łączącej Orlen S.A. z drogą wojewódzką 559. Planowane zakończenie całej 

inwestycji to koniec 2029 roku. Ogłosiliśmy już przetarg na projektowanie całego odcinka drogi; 

-22 kwietnia podpisaliśmy umowę z urzędem marszałkowskim w Warszawie na dofinansowanie 

budowy ulicy Bunikiewicza w Nowych Proboszczewicach w wysokości 1 341 702 zł; 

- 25 kwietnia w szkole podstawowej w Starej Białej odbyła się, z inicjatywy policji, debata  

o cyberbezpieczeństwie z udziałem najstarszych uczniów szkół podstawowych z terenu gminy; 

- 29 kwietnia podpisaliśmy umowę z urzędem marszałkowskim na dofinansowanie w wysokości 

160 tys. zł budowy drogi w Kowalewku. Umowę z wykonawcą firmą Drog-Bet z Sochaczewa 

podpisaliśmy tego samego dnia. Koszt inwestycji to 378 269,53 zł, termin wykonania 4 miesiące 

od podpisania umowy; 

- 10 kwietnia podpisaliśmy umowę ze spółką Bora z Płocka na budowę ulicy Słowackiego  

w Mańkowie na kwotę 218 661 zł z terminem wykonania 3 miesiące od podpisania umowy. Ze 

względu na trwające roboty budowlane przy ścieżce rowerowej termin ten będzie liczony od 

terminu odbioru robót przez MZDW; 
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- 28 kwietnia podpisaliśmy umowę na budowę drogi dla rowerów i pieszych w Brwilnie z firmą 

Budomont z Maszewa Dużego. Wartość umowy to 1 414 500 zł, a termin wykonania 7 miesięcy 

od podpisania umowy; 

- 18 kwietnia podpisaliśmy trzy umowy na projektowanie  ulicy Konopnickiej i ulicy Słowackiego 

w Maszewie Dużym, drogi na  działce nr 124/12 w Mańkowie, ulicy Leszczynowej i ulicy Różanej 

w Brwilnie oraz ulicy Azaliowej w Nowych Proboszczewicach. Termin wykonania tych projektów 

to 6 miesięcy od podpisania umowy; 

- 8 maja podpisaliśmy umowy na projektowanie ulicy Wiślanej w Brwilnie, ulicy Ułańskiej  

w Nowych Proboszczewicach, drogi w Wyszynie oraz łącznika między Starą Białą a Dziarnowem. 

Termin wykonania tych projektów to 9 miesięcy od podpisania umowy; 

- Ogłosiliśmy drugi przetarg na budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Ogorzelice wraz  

z zagospodarowaniem terenu. Pierwszy przetarg został unieważniony ze względu na wysoką cenę. 

- 12 kwietnia podpisaliśmy umowę na dostawę energii elektrycznej od 1 lipca 2025 – 30 czerwca 

2026  roku. Dostawca energii do obiektów będzie Respect Energy S.A. z Warszawy za cenę netto 

475,90 zł za MWh (brutto 585,36 zł/MWh), dostawca energii do oświetlenia ulicznego będzie 

Tauron sprzedaż sp. z o.o. z Krakowa za cenę netto 461,73 zł za MWh (brutto 567,93 zł/MWh), 

w ramach umowy kompleksowej dostawcą będzie Energa Obrót S.A. z Gdańska za cenę netto 

517,00zł (brutto 635,91 zł/MWh). W tym przypadku umowa jest tylko na pół roku; 

- W związku z wystąpieniem przymrozków wiosennych w pierwszej połowie maja 2025 r., które 

mogły spowodować szkody w uprawach, informujemy, że rolnicy, którzy ponieśli straty z tego 

tytułu mogą składać wnioski o ich oszacowanie w terminie do 30 maja 2025 r., w siedzibie Urzędu 

Gminy Stara Biała w pokoju nr 1. Druk wniosku jest również dostępny na stronie internetowej 

urzędu.  

Ze wstępnego rozeznania, na podstawie zgłoszeń rolników jakie do tej pory napłynęły do urzędu, 

uszkodzeniu uległy uprawy sadownicze (sady jabłoniowe) oraz rzepak; 

- Mając na uwadze duże zainteresowanie w latach 2023 - 2024  akcją sterylizacji, kastracji  

i czipowania psów i kotów domowych, wśród naszych mieszkańców oraz w celu ograniczenia 

niekontrolowanego rozmnażania się zwierząt w naszej gminie, w ramach zapobiegania 

bezdomności zwierząt, kontynuujemy tę akcję w 2025 r. Będą nią objęte: koty i psy domowe, 

których właścicielami są mieszkańcy naszej gminy  i dodatkowo koty wolno żyjące bytujące na 

terenie naszej Gminy i które są pod opieką opiekunów społecznych kotów wolno żyjących. 

Całkowita wartość kosztów zarezerwowanych na ten cel w Programie opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt w 2025 r. wynosi 40 000,00 zł. Staraliśmy się 

o uzyskanie dofinansowania z budżetu Województwa Mazowieckiego na realizację zadania 

„Zapobieganie bezdomności zwierząt w gminie Stara Biała” na kwotę 20 000,00 zł. Niestety nie 

otrzymaliśmy jej w tym roku. Od 17 lutego do 31 marca 2025 r. trwał nabór wniosków na 

sterylizację, kastrację i czipowanie zwierząt i wpłynęło ich 121, z czego 10 wniosków w kwietniu 

2025 zostało wycofanych z różnych przyczyn: zgon zwierzęcia, zaginięcie lub zmiana 

właściciela). Ponadto w kwietniu dotarło do tut. urzędu jeszcze 6 wniosków. 

W dniu 15 kwietnia 2025 r. została podpisana umowa z Gabinetem Weterynaryjnym MAZOVET 

lek. wet. Paweł Kosno w Bielsku, ul. Sierpecka 48, na wykonanie ww. zabiegów. 

Ceny zabiegów:  

Sterylizacja suczek – 400,00 zł brutto 

Kastracja psów – 300,00 zł brutto 
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Sterylizacja kotki - 250,00 zł brutto 

Kastracja kocura - 100,00 zł brutto 

Czipowania suczki i psa - 50,00 zł brutto 

Czipowanie kotki i kocura - 50,00 zł brutto 

Od kwietnia można już umawiać się na zabiegi. 

Mając na uwadze korzystną ofertę tego gabinetu, wszystkie złożone wnioski będą zrealizowane, 

a gdyby jeszcze ktoś chciałby zgłosić swoje zwierzę do tej akcji może złożyć wniosek w pokoju 

nr 1. Znajdą się one na liście rezerwowej i będą realizowane aż do wyczerpania środków 

przeznaczony na ten cel; 

- Posiadamy kompletną dokumentację budowlaną oświetlenia ulicznego w Maszewie Dużym 

(ulice: Śliwkowa, Słowackiego, Konopnickiej i Mickiewicza, Leśna), w Maszewie (ulica Drozda), 

w Brwilnie (ulica Laurowa), skrzyżowanie dróg powiatowych na granicy Bronowa-Zalesia  

i Nowego Trzepowa (dokumentacja jeszcze w uzgodnieniu), w Nowym Trzepowie przy 

skrzyżowaniu drogi powiatowej z drogą do byłej PWSZ, w Ogorzelicach  przy drodze powiatowej 

i drodze gminnej w kierunku Nowych Proboszczewic oraz w Nowej Białej. Łącznie 

zaprojektowano 102 lampy, których wykonanie, zgodnie z kosztorysem inwestorskim, będzie 

kosztować około 1 344 tys. Zł; 

- Otrzymaliśmy informację z urzędu wojewódzkiego, że jest możliwość uzyskania dotacji na 

budowę ulicy Malinowskiego w Maszewie z innego źródła pod warunkiem rezygnacji z dotacji 

FDS. Zgodziliśmy się na takie rozwiązanie ale pod warunkiem, że taką dotację uzyskamy. Obecnie 

jesteśmy na 9 miejscu na liście rezerwowej FDS z możliwością uzyskania dotacji w wysokości 

775 732,81 zł;   

- Z informacji jaką uzyskałem od projektanta drogi wojewódzkiej nr 559 wynika, że wniosek  

o wydanie zrid został uzupełniony i będzie dalej procedowany w Mazowieckim Urzędzie 

Wojewódzkim. Zostały też dopełnione wszystkie uzgodnienia pomiędzy MZDW a Energą 

Operatorem; 

- Ze względu na brak postępów przy projektowaniu ulicy Bocznej w Maszewie, drogi  

w Mańkowie, drogi w Bronowie-Zalesiu, ulicy Jaśminowej i ulicy Leśnej w Maszewie Dużym 

poinformowaliśmy wykonawcę spółkę Dardo z Warszawy o rozwiązaniu umów. Taką informację 

wykonawca odebrał 14 kwietnia; 
- Na sesji w marcu, a także na ostatnim posiedzeniu komisji budżetowej był poruszany problem 

drogi do grodziska w Nowych Proboszczewicach. Nie możemy wykonać drogi w tradycyjny 

sposób czyli poprzez nawiezienie kruszywa, ponieważ uzgodniona z konserwatorem zabytków 

droga jest zaprojektowana z desek kompozytowych praktycznie bez ingerencji w grunt. Natomiast 

nie można przekazywać mieszkańcom informacji, że gmina w tym zakresie nic nie robi. Mamy 

kompletną dokumentację, uzgodnioną z konserwatorem zabytków i pozwolenie na budowę. 

Realizacja tej inwestycji to kilka mln złotych, których nie możemy wygospodarować w naszym 

budżecie. Musimy poszukać możliwości sfinansowania grodziska z funduszy zewnętrznych a na 

to potrzeba czasu.” 

 

W tym momencie Wiceprzewodniczący Rady Gminy Adam Pawłowski opuścił salę obrad. 

 



7/13 
 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przesłanie na maila w wersji pisemnej przedstawionego 

sprawozdania, gdyż nie było załączone wraz z materiałami na sesję. Następnie poprosiła  

o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta. 

 
Radna Monika Turowska-Burczyńska: 

 Przypomniała o rozmowach na posiedzeniu komisji budżetowej w sprawie przeniesienia lamp 

solarnych z Ogorzelic na ul. Ułańską i Hermana w Proboszczewicach. Zapytała kiedy to 

nastąpi. 

Odpowiedź Wójta: 

 Gdy zostanie zrealizowane oświetlenie uliczne w miejscowości Ogorzelice i w Nowym 

Trzepowie to funkcjonujące tam lampy solarne będą zdemontowane. Są to lampy nowe i mogą 

być zamontowane w innych miejscach. Może to nastąpić pod koniec roku. 

Radny Hubert Murawski: 

 Nawiązał do problemów z postępami przy projektowaniu dróg na terenie gminy. Stwierdził, że 

na ostatniej sesji Wójt informował, że termin wykonania projektu ul. Leśnej w Maszewie 

Dużym jest do końca marca, a wykonawca miał zgodnie z umowa raportować postęp robót. 

Zapytał kto nadzoruje realizacje umów, gdyż terminy nie są dotrzymywane. 

Odpowiedź Wójta: 

 O postępie przy projektowaniu ulic rozmawialiśmy 20 marca. W tym czasie były uzgodnione 

wszystkie istotne szczegóły. Niestety od tego momentu kontaktu z projektantem praktycznie 

nie było. Stwierdził, że problemy przy projektowaniu, szczególnie ulicy Leśnej, przerosły 

możliwości wykonawcy i stąd taka jego reakcja. Prace te były nadzorowane przez referat 

inwestycji i rozwoju i nie było tu żadnej zwłoki ani braku nadzoru nad realizacją umowy. 

Niestety wykonawcy wybierani są w drodze przetargów publicznych i takie sytuacje się 

zdarzają. Aby nie tracić więcej czasu zdecydowano o odstąpieniu od umów co umożliwi 

ogłoszenie nowego przetargu. 

 
Radna Anna Brzozowska: 

 Zapytała na jakim etapie jest projektowanie ul. Lazurytowej w Ludwikowie. 

Odpowiedź Wójta: 

 W przypadku ulicy Lazurytowej czekamy na decyzję zrid, która starostwo powinno wydać 

w najbliższym czasie. Po uprawomocnieniu się decyzji zostanie ogłoszony przetarg na 

wykonanie tej ulicy. Realnie roboty drogowe powinny się rozpocząć w sierpniu. 
 
Przewodnicząca Rady Małgorzata Lewandowska: 

 Zapytała na jakim etapie jest kwestia zakupu dwóch samochodów dla OSP w Maszewie i OSP 

w Wyszynie. 

Odpowiedź Wójta: 

 W budżecie zabezpieczone jest 400 tys. zł na zakup średnich samochodów ratowniczo-

gaśniczych. W tym roku powinien zostać zrealizowany. W tej chwili przygotowywana jest 

specyfikacja i będzie ogłaszany przetarg.  

 
Wobec braku kolejnych pytań, Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
 
Ad.6. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2025-2035. 

Dodała, że kwestie zmian zarówno w wieloletniej prognozie finansowej, jak i w uchwale 

budżetowej były omawiane na posiedzeniach komisji. Następnie na prośbę przewodniczącej 

skarbnik gminy omówił zmiany (wyjaśnienie zmian w uchwale budżetowej na 2025 i WPF na lata 

2025-2035 w załączeniu do protokołu). 

 

Następnie Przewodnicząca poprosiła o zabieranie głosu w sprawie przedłożonego projektu 

uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 66/X/25 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2025-2035 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.7. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 67/X/25 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.8. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stara Biała  

w trybie przetargu ustnego nieograniczonego.  

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 68/X/25 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego nieograniczonego (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 
Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu  

z realizacji „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Stara Biała na lata 2023-2026” 

za lata 2023-2024. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła 

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 
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NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 69/X/25 w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami Gminy Stara Biała na lata 2023-2026” za lata 2023-2024 (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara 

Biała w 2025 roku. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła 

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 70/X/25 w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2025 roku (uchwała 

w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 11. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr 44/VII/24 Rady Gminy Stara Biała z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Stara Biała na 2025 rok. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali 

projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 71/X/25 w sprawie zmiany uchwały nr 44/VII/24 Rady Gminy Stara Biała z dnia 

19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Stara Biała na 

2025 rok (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 12. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia kwoty 

jednostkowej będącej podstawą ustalenia wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji 

Społecznej w Kobiernikach. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. 

 

Po czym na prośbę Przewodniczącej Kierownik GOPS wyjaśniła, że Centrum Integracji 

Społecznej zajmuje się integracją zawodową i społeczną osób znajdujących się w trudnej sytuacji 

życiowej oraz osób, które podejmują terapię uzależnień. Na terenie gminy są osoby, które od lat, 

w sposób ciągły korzystają z pomocy społecznej. CIS pomaga dając zatrudnienie takim osobom 

na okres jednego roku (5 dni w tygodniu po 6 godz.) Za wykonywana pracę przysługuje 

świadczenie integracyjne z powiatowego urzędu pracy, tj. prawie 2 tys. zł. Celem jest aby te osoby 

zaczęły samodzielnie funkcjonować.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 72/X/25 w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia 

wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Kobiernikach (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 13. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów 

pomocy społecznej za rok 2024. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, J. Sieradzki 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 73/X/25 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. 14. 
W sprawach różnych: 

 

Radna Anna Brzozowska: 

 Zapytała kiedy nastąpi projektowanie kolejnych ulic, przy których tereny są już gęsto 

zabudowane. 

Odpowiedź Wójta: 

 Stwierdził, że w najbliższym czasie będą ogłaszane przetargi na projektowanie ulic  

w Ludwikowie. Rozważane jest jedynie czy projektować ulice, które są najbardziej kłopotliwe 

w bieżącym utrzymaniu, czy też zdecydować się na projektowanie wszystkich. 
 
Radny Hubert Murawski: 

 Przypomniał, że mieszkańcy Maszewa Dużego przeznaczyli środki funduszu sołeckiego na 

miejsce integracji przy zbiorniku wodnym za szkołą. Zapytał kiedy to zadanie zostanie 

zrealizowane. 

Odpowiedź Wójta: 

 Stwierdził, że ze środków funduszu sołeckiego została wykonana dokumentacja projektowa. 

Natomiast Gmina szuka możliwości sfinansowania przebudowy tego zbiornika  

i zagospodarowania terenu przy nim z funduszy zewnętrznych. 

 
Sołtys sołectwa Ogorzelice Janina Antoszkiewicz: 

 Zwróciła uwagę, że pracownicy gospodarczy z gminy nie wykonują prac porządkowych przy 

bloku 10/7 w Ogorzelicach. 
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 Zgłosiła potrzebę ponownego ustawienia tabliczek z zakazem wyprowadzania psów, które 

zostały wyrwane. 

 Zgłosiła problem podrzucanych przez obce osoby, nieposegregowanych odpadów do 

pojemników należących do wspólnoty. 

Odpowiedź Wójta: 

 Zostanie zwrócona uwaga aby przy pielęgnacji terenów zielonych były wykaszane wszystkie 

działki należące do gminy. 

 Tabliczki ponownie zostaną zamontowane. 

 Gmina nie jest w stanie sprawdzać czy nieuprawnione osoby podrzucają swoje odpady. 

Pojemniki należą do wspólnot mieszkaniowych i to one powinny kontrolować sytuację. Jest to 

zjawisko powszechne. Sposobem aby temu zapobiec jest postawienie przez wspólnotę 

zamkniętej wiaty śmietnikowej.  

 
 
Ad. 15. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady X Sesji Rady 

Gminy Stara Biała. 
 

 

                                                                                          Przewodnicząca Rady 

 

 

                                                                           Małgorzata Edyta Lewandowska 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Bornińska 


